
Beszámoló az Ellenőrző Bizottság 2021 évi munkájáról 

Rövid összefoglaló 

A 2021-es évben is részt vettünk az Intéző Bizottság ülésein: 2021.01.04, 2021.01.13, 2021.01.27, 

2021.03.10, 2021.05.12, 2021.06.19 (személyes Paláston), 2021.10.13, 2021.12.09, 2021.12.20. Az ülések 

online formában kerültek megtartásra, kivételt képezett a Palásti személyes ülés. 

A Közgyűlési határozat értelmében áttekintettük az SZMCS szervezeti struktúráját és az Ügyvezető Elnök 

tevékenységét. Ezekről beszámoltuk a CSVK-n. 

A 2021-es évben Fegyelmi Bizottság megalakítására nem volt szükség. 

Az SZMCS gazdasági ellenőrzését 2022. február végén hajtjuk végre. A vírushelyzet alakulásától függően ez 

személyes/online ellenőrzés lesz. A Közgyűlésig erről elkészül a jegyzőkönyv. 

Elért eredmények 

Elemzések elvégzése 

A 2021-es évet számunkra két fontosabb ellenőrző, elemző tevékenység határozta meg: 

- Az SZMCS struktúra áttekintése 

- Az Ügyvezető elnök tevékenységének áttekintése 

Mindkét tevékenység több hónapig tartott és mindegyiket 3-3 EB tag végezte. A Közgyűlési határozat 

értelmében az elért eredményeinkről tájékoztattuk a tagságot 2021. őszén a CSVK. Igény esetén a 2022-es 

közgyűlésen újra be tudunk számolni erről. 

Mivel az EB hatásköre kimerül az elemzés elvégzésében, ezért annak eredményeit elküldtük az IB-nek. Őket 

felkértük, hogy belátásuk szerint foganatosítsanak intézkedéseket az elemző munka alapján, hogy 

szövetségünk fejlődni és előre lépni tudjon. Természetesen javaslatokat is adtunk az IB számára. 

IB ülések 

Az IB ülésekre rendszeresen be tudtunk kapcsolódni (nem mindig volt ez egyszerű számunkra). Az üléseken 

több esetben az EB elnök helyett valamelyik EB tag vett részt. Ezáltal többen képet kaphattak az ott folyó 

munkáról, valamint annak az IB előtt álló kihívásokról. Természetesen ezek között volt olyan is, amikor az EB 

elnök nem ért rá és ezért kellett helyettesíteni őt egy EB tagnak. 

EB munkarendje 

Az EB 2021-ben ötször ülésezett és legalább 9 IB ülésen vett részt. Mindkét adat soknak mondható. 

Az EB-ben a 2021-es évben lemondott egyik tagunk. Mivel már csak pár hónap volt/van hátra a közgyűlésig, 

ezért úgy döntöttünk, hogy nem kooptálunk senkit sem a helyre és csökkentett létszámban folytatjuk a 

munkát a mandátumunk lejártáig. 

Vezetői hírmondó 

Hacsak egy alkalommal is, de az EB ismertette a tagsággal a tevékenységét a Vezetői hírmondó által. 

Az EB tevékenységének ismertetése 

Készítettünk egy anyagot, amelynek az a célja, hogy bemutassa az EB-t, az ott folyó munkát. Ezt az írást 

eljuttatjuk/eljuttattuk a szélesebb tagságnak. Célunk ezzel az, hogy a Közgyűlésen megtörténő EB tisztújítás 

előtt minden érdeklődő valós képet kapjon az EB-ről. Szintén célunk, hogy felkeltsük az esetleges jövőbeni 

EB tagok érdeklődését arra, hogy megfontolják az EB tagságot, elnökséget. 

Kihívások 

Az EB saját maga nem küzd kihívásokkal. Az EB egy többtagú testület, minden esetben van olyan EB tag, aki 

az adott feladatot elvégzi, vagy abban részt vállal. 

Mivel az EB / EB elnök a munkavégzése kapcsán átlátja csaknem a szövetség teljes működését, így inkább 

abban látok kihívásokat: 

- A szükséges döntéseket meglehetősen hosszú idő alatt hozzuk meg (IB, Elnökség). Ez nyilván abból 

is fakad, hogy testületi döntés kell, amely nem valósítható meg egyik percről a másikra 



- Vannak olyan ügyek, amelyek szó szerint évek óta húzódnak: alapszabály változtatás, jogalanyiság 

kérdésköre. 

- Szükségesnek vélem valamiféle stratégia, fontossági sorrend meghatározását. Néhány esetben azt 

látom, hogy nem valamiféle kijelölt irány felé megyünk, hanem kissé ad-hoc módon. 

Értékelés 

A 2021-es évben a saját magunk által kitűzött és a Közgyűlés által számunkra meghatározott feladatokat 

elvégeztük. 

Az Elnökség, az IB és a Közgyűlés határozatainak végrehajtását az idei évben nem végeztük el. Ennek oka, 

hogy az előző években (2019-2020 és részben 2021 eleje) komolyabb, átfogó ellenőrzéseket végeztünk 

2015-ig visszamenőleg. Ennek alapján nem éreztük szükségét újabb ellenőrzésnek. 

Jövőbeni tervek 

Mivel a jelenlegi EB megbízatása a közgyűlésen véget ér, a jövőbeni terveket a következő EB-nek kell 

megfogalmaznia. Nyilván a rendszeres, ismétlődő feladatokat el kell látnia továbbra is. 

A korábban említett, EB-t bemutató anyagban adunk javaslatokat arra nézve, hogy szerintünk mely fontos 

területeket, feladatokat kellene az EB-nek tovább vinnie. 

 

 

A megválasztandó EB-nek sikeres munkát kívánunk! 

 

 

Jó munkát, 

 

Bozsaky Tamás 

EB Elnök 

 

Füss, 2022. február 10. 

 


